
 

 

 

 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL    2017-05-17 

 

 

Kommunstyrelsen 
 

Tid: Onsdagen den 17 maj 2017 kl. 13:30-17:40 

Plats: Kanholmsfjärden 

  

Beslutande: Se sidan två 

Övriga deltagare: Se sidan två 

  

Utses att justera:  Mikael Lindström (S) 

  

Justeringens tid 

och plats 

Onsdag den 24 maj kl. 08.00 – 17.00 i kommunhusets 

reception 

  

Protokollet innehåller: § 97-128 

  

Ordförande:     
 Deshira Flankör (M) 

  

Justerare:     
 Mikael Lindström (S) 

  

Sekreterare:     
 Emil Steen 

 

 

 

 ANSLAGSBEVIS 

Justerat protokoll har offentliggjorts genom anslag 

  

Organ: Kommunstyrelsen 

Sammanträdesdatum: 2017-05-17 

  

Anslaget har satts upp: ---------- 

  

Anslaget tas ner: ---------- 

Förvaringsplats:  

  

Underskrift:     

  



Sida 2 av 52 

VÄRMDÖ KOMMUN SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

Kommunstyrelsen 2017-05-17 
    

    

Justering:  Utdraget bestyrks: 

 

Beslutande 

Deshira Flankör (M) 

Fredrik Sneibjerg (L) 

Mikael Lindström (S) 

Marie Bladholm (M) 

Malin Bellander (M) 

Allan Sooman (-) 

Jan Dolk (KD) 

Lars Alenfalk (C) 

Sandro Wennberg (S) 

Karin Aaseby (S) 

Filip Joelsson (MP) 

Thorulf Empfevik (SD) 

Tjänstgörande ersättare 

Magnus Danielsson (S), § 97 - § 108 

Linda Nygren (S), § 108 - § 128 

Ersättare 

Tomas Jonsson (M) 

Camilla Lien (M) 

Peter Frej (M) 

Lars Öhrman (L) 

Ulf Falkenberg (L) 

Anders Josephsson (KD) 

Christina Svenby (C) 

Lars Bryntesson (S) 

Mats Skoglund (V) 

Hanna Thorell (MP) 

Christer Löfving (SD) 

Övriga deltagare 

Camilla Broo 

Frida Nilsson 

Annica Lempke 

Emil Steen 

  



Sida 3 av 52 

VÄRMDÖ KOMMUN SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

Kommunstyrelsen 2017-05-17 
    

    

Justering:  Utdraget bestyrks: 

 

Innehållsförteckning 

§ 97 Budgetuppföljning 1 för koncernen ................................................................. 4 

§ 98 Budgetuppföljning 1 för kommunstyrelsen ...................................................... 7 

§ 99 Budgetuppföljning 1 kommunfullmäktige m.fl. ............................................... 8 

§ 100 Storstockholms brandförsvars årsredovisning 2016 ......................................... 9 

§ 101 Taxor för brandskyddskontroll, sotning och rengöring .................................. 10 

§ 102 Ansökan från Ekvallen Värmdö AB om kommunal borgen .......................... 11 

§ 103 Resultatbalansering till 2017 .......................................................................... 13 

§ 104 Energi- och klimatrådgivning 2017 ................................................................ 16 

§ 105 Utvärdering av Trygghetsrådet ....................................................................... 17 

§ 106 Deltagande i gemensamt KOMPIS-projekt med kommunerna Norrtälje, 

Haninge och Nynäshamn ................................................................................ 20 

§ 107 Svar på initiativ (S) Uppföljning av köp av vindkraftverk ............................. 21 

§ 108 Svar på initiativ (S) om överenskommelsens verksamhet .............................. 23 

§ 109 Revidering av kommunstyrelsens reglemente ................................................ 26 

§ 110 Val av representanter till Leader Stockholmsbygd ........................................ 27 

§ 111 Trygghetsboende vid Djuröhemmet ............................................................... 28 

§ 112 Utvärdering av alkohol- och drogpolicy ........................................................ 29 

§ 113 Genomförandeavtal för detaljplanen för Brunn 1:1 ....................................... 31 

§ 114 Yttrande över trafikförändringsremiss ........................................................... 32 

§ 115 Yttrande över promemoria Genomförande av ändringar i 

dricksvattendirektivet ..................................................................................... 34 

§ 116 Svar på motion (MP) Handlingsplan till Energi- och klimatpolicy ............... 36 

§ 117 Svar på motion (S) bygg studentbostäder på infartsparkeringshus ................ 37 

§ 118 Svar på motion (V) om effektivare infartsparkeringar ................................... 38 

§ 119 Svar på motion (SD) om bolltält över befintlig konstgräsplan ...................... 39 

§ 120 Svar på motion (S) om "vita jobb" ................................................................. 40 

§ 121 Svar på motion (S) Inför avgiftsfritt internet i kommunens lokaler ............... 41 

§ 122 Svar på initiativ (S) Handlingsplan mot våldsbejakande extremism ............. 42 

§ 123 Svar på initiativ (S) om extra medel till Gustavsgården och IVO-anmälan ... 44 

§ 124 Initiativ (S) Redovisning av kommunens behov av fastighetsunderhåll ........ 47 

§ 125 Initiativ (S) Undersök om Värmdö kan stå som värd för Sjöhistoriskas 

fritidsmuseum ................................................................................................. 48 

§ 126 Delgivningar, maj ........................................................................................... 49 

§ 127 Delegationsbeslut, maj ................................................................................... 50 

§ 128 Diskussion om Ekedalskolan .......................................................................... 49 

  



Sida 4 av 52 

VÄRMDÖ KOMMUN SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

Kommunstyrelsen 2017-05-17 
    

    

Justering:  Utdraget bestyrks: 

 

§ 97 

Diarienr: 2017KS/0212 

 

Budgetuppföljning 1 för koncernen 

Beslut 
1. Rapporten godkänns 

2. Varje nämnd som prognostiserar budgetunderskott ska ta fram månadsuppföljning fr o 

m maj månad samt göra åtgärdsplan för att säkerställa budget i balans vid årets slut 

3. I samband med BUP 2 ska genomföras dialog, med representation från 

kommunstyrelsen och respektive nämnd, rörande måluppföljningen.     

Beslutsnivå 
Kommunstyrelsen 

Ärendebeskrivning 
Per den 31 mars 2017 presenteras budgetuppföljningsprognos (BUP 1). Det ekonomiska 

resultatet i prognosen för helåret uppgår till – 6,4 mnkr, ca 30 mnkr sämre än budgeterat. 

Främsta anledningen till det svaga resultatet är att nämnderna visar ett kraftigt 

budgetunderskott, sammantaget – 58,3 mnkr. Det är av yttersta vikt att nämnder med 

underskott starkt prioriterar arbetet med åtgärdsplaner i syfte att minimera underskotten.  

Yrkanden 
Mikael Lindström (S), Filip Joelsson (MP) och Thorulf Empfevik (SD) reserverar sig mot 

punkt 1 i beslutet. 

Allan Sooman (L) yrkar att punkt 2 i liggande förslag ändras till ”Vård- och 

omsorgsnämnden, socialnämnden och plankontoret ska ta fram månadsuppföljning fr. o. m. 

maj månad samt göra åtgärdsplan för att säkerställa budget i balans vid årets slut. 

Fredrik Sneibjerg (L) yrkar bifall till liggande förslag och avslag på Soomans 

ändringsyrkande. 

Beslutsordning 
Ordföranden frågar om kommunstyrelsen beslutar enligt punkt 2 liggande förslag eller enligt 

Soomans ändringsyrkande och finner att kommunstyrelsen beslutar enligt punkt 2 i liggande 

förslag. 

Votering begärs. Följande voteringsproposition uppläses och godkänns: 

”Den som biträder punkt 2 i liggande förslag röstar ja, den som biträder Soomans 

ändringsyrkande röstar nej.” 

Följande röstar ja: 
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Deshira Flankör (M), Fredrik Sneibjerg (L), Marie Bladholm (M), Malin Bellander (M), Jan 

Dolk (KD), Lars Alenfalk (C), Sandro Wennberg (S), Karin Aaseby (S), Magnus Danielsson 

(S) och Filip Joelsson (MP). 

Följande röstar nej: 

Allan Sooman (-) och Thorulf Empfevik (SD). 

 

Kommunstyrelsen beslutar med 11 ja-röster mot 2 nej-röster att bifalla punkt 2 i liggande 

förslag. 

 

Reservationer och protokollsanteckningar  
(S)-gruppen lämnar en skriftlig reservation:  
 

”I den första budgetprognosen för 2017 ser vi nu konsekvensen av Värmdömoderaternas stora 

skattesänkning på 70 öre, motsvarande 70 miljoner kronor. Resultatet pekar mot ett minusresultat 

för kommunen på 6,4 miljoner kronor - över 30 miljoner sämre än budgeterat. Främsta anledningen 

är stora underskott i vård och omsorgsnämnden och socialnämnden som varit underfinansierade 

under lång tid, något som går ut över värmdöbornas välfärd, särskild nu när resultatet av 

skattesänkningen kommer bli sparkrav på våra viktigaste välfärdsområden, särskilt som man i sin 

skattesänkariver dessutom kraftigt begränsat kommunens reserver, vilket lett till att det inte finns 

några marginaler. 

 

Socialdemokraterna reserverar sig mot att godkänna rapporten. Vi hade dels en egen budget, som 

var ekonomiskt ansvarstagande och satsade på välfärden och skolan. Men vi kan heller inte stå 

bakom historieskrivningen kring orsaken till att underskotten i socialnämnden beror på sänkt 

ersättning från regeringen. Regeringen aviserade sänkningen innan budget för 2017 lades, varför det 

bör ha tagits med i beräkningen inför budget 2017. Dessutom har andra kommuner lyckats hantera 

sänkningen utan att gå back, då de inte använder sig av de dyra externa placeringar som vi använder 

oss av.” 

 

(MP) lämnar en skriftlig reservation:  
 

”Miljöpartiet reserverar sig i beslutet att godkänna budgetuppföljningen då den är följden av 

Allianspolitik som vi inte ställer oss bakom. Alliansens politik med en skattesänkning på 70 öre har 

varit högst oansvarig. Vi riskerar nu att inte ens nå det lagstadgade balanskravet på nollresultat. Vi 

anser att det har varit orimligt att halvera det finansiella målet samtidigt som de centrala och dolda 

reserverna minskats markant. Det gör att kommunen inte har möjlighet att hantera oförutsedda 

händelser. Samtidigt har Alliansen, med Moderaterna i spetsen, valt att underbudgetera tunga 

nämnder med följd att budgetavvikelser slår hårt på resultatet.  
 
De kommunala fastigheterna är eftersatta, Värmdö behöver investera i fler särskilda boenden och 

trygghetsboenden för våra äldre, skolorna behöver utvecklas, investeringar för att förbättra miljö 

och klimat behöver göras och mycket annat. Nu riskeras investeringarna enligt BUP1 om inte 

lånegraden ökas. De senaste åren har det funnits en god ekonomisk resiliens i kommunen, något 
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som hade kunnat användas för att stärka välfärden och göra de investeringar Värmdö behöver. 

Istället har Alliansen istället valt att urholka kommunens ekonomiska motståndskraft.  
 
Vi är positiva till att åtgärder tas för att komma tillrätta med ekonomin men vi oroar oss samtidigt 

för att kommande besparingar för att nå en budget i balans kommer att drabba behövande 

Värmdöbor och att nödvändiga investeringar förhalas än mer. Sammantaget anser vi att Alliansens 

nuvarande ekonomiska politik är varit synnerligen oansvarig!” 
 

Vänsterpartiet anmäler en protokollsanteckning:  
 

”Återigen tvingas vi konstatera att socialnämnden förväntas redovisa mycket stora 

budgetunderskott. Att nämnden år efter år inte klarar att hålla budget kan inte förklaras på annat sätt 

än att socialnämnden är underbudgeterad. Nytt för 2017 är ett prognostiserat underskot på 

ensamkommande barnenheten. Att inkomsterna från Migrationsverket för ensamkommande 

flyktingbarn skulle minska var känt under 2017 års budgetarbete. ” 

Handlingar i ärendet 
Nr Handling Biläggs/Biläggs ej 

1 BUP 1 för kommunen   Biläggs 
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§ 98 

Diarienr: 2017KS/0212 

 

Budgetuppföljning 1 för kommunstyrelsen 

Beslut 
1. Budgetuppföljning 1 för kommunstyrelsen godkänns 

2. Åtgärdsplan för att nedbringa underskott inom Plan och exploatering ska tas fram. 

Beslutsnivå 
Kommunstyrelsen 

Ärendebeskrivning 
Kommunstyrelsens årsprognos för 2017 enligt BUP 1 utmynnar i ett budgetöverskott om 2,7 

mnkr. Överskottet är nettoeffekten av flera över- och underskott. Det förklaras främst av att 

vissa av kommunstyrelsens projektmedel inte kommer att förbrukas fullt ut under året. 

Samtidigt beräknas ett betydande underskott för plan och exploatering.  

 
Reservationer och protokollsanteckningar  
(S)-gruppen deltar ej i beslutet samt anmäler en protokollsanteckning: 

 
”Socialdemokraterna deltar ej i beslutet då vi hade en egen budget för kommunstyrelsen. Dock vill 

vi poängtera att kommunstyrelsen systematiskt är överbudgeterad i den här kommunen och inte gör 

av med de medel som tilldelats för olika projekt. Vi ser tyvärr samma tendenser i 

budgetuppföljningen även för detta år och det är djupt olyckligt då detta är medel som skulle ha 

kunnat gå till välfärden.” 

 

(MP) deltar ej i beslutet.  

Handlingar i ärendet 
Nr Handling Biläggs/Biläggs ej 

1 Budgetuppföljning 1 för kommunstyrelsen Biläggs 
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§ 99 

Diarienr: 2017KS/0212 

 

Budgetuppföljning 1 för kommunfullmäktige 

Beslut 
Budgetuppföljning 1 för kommunfullmäktige mm godkänns 

Beslutsnivå 
Kommunstyrelsen 

Ärendebeskrivning 
Årsprognosen för Kommunfullmäktige mm år 2017 enligt BUP 1 visar ett budgetöverskott 

om 100 tkr. Överskottet är nettoeffekten av överskott inom valnämnden samt underskott 

avseende politiska sekreterare.  

 
Reservationer och protokollsanteckningar  
(S)-gruppen deltar ej i beslutet. 
 

(MP) deltar ej i beslutet.  

Handlingar i ärendet 
Nr Handling Biläggs/Biläggs ej 

   

1         Budgetuppföljning 1 för kommunfullmäktige    Biläggs 
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§ 100 

Diarienr: 2017KS/0179 

 

Storstockholms brandförsvars årsredovisning 2016 

Beslut 
1. Årsredovisning för 2016 för Storstockholms brandförsvar fastställs 

2. Direktionens ledamöter samt de enskilda ledamöterna i densamma beviljas 

ansvarsfrihet för 2016.  

Beslutsnivå 
Kommunfullmäktige 

Ärendebeskrivning 
Storstockholms brandförsvar har överlämnat årsredovisning 2016 till medlemskommunerna 

för fastställande. Förbundet redovisar ett positivt resultat för året med 37,6 mnkr. Merparten 

att givna uppdrag har genomförts. Revisorerna tillstyrker att ledamöterna i direktionen 

beviljas ansvarsfrihet. 

Handlingar i ärendet 
Nr Handling Biläggs/Biläggs ej 

1 

2 

3 

4 

5 

6 

 

Årsredovisning 2016 för Storstockholms brandförsvar 

Protokollsutdrag, Direktionen SSBF 20170214 

Revisionsberättelse för år 2016 

Granskning av årsbokslut och årsredovisning 2016 

Granskning intern kontroll 2016 

Revisorernas bedömning av delårsrapport 

Biläggs 

Biläggs 

Biläggs 

Biläggs 

Biläggs 

Biläggs 

 

Sändlista för beslutsexpediering 

Storstockholms Brandförsvarsförbund.  
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§ 101 

Diarienr: 2017KS/0179 

 

Taxor för brandskyddskontroll, sotning och rengöring  

Beslut 
1. Taxa för brandskyddskontroll, enligt bilaga, antas med giltighet från 2017-07-01. 

2. Taxa för sotning och rengöring, enligt bilaga, antas med giltighet från 2017-07-01.  

3. Taxorna justeras årligen med tillämpning av sotningsindex (cirkulär 2002:83) som fastställs 

av Sveriges Kommuner och Landsting ( SKL), med första tillfälle den 1 juli 2017.  

Beslutsnivå 
Kommunfullmäktige 

Ärendebeskrivning 
Storstockholms Brandförsvarsförbund har genomfört upphandling av sotning, rengöring och 

brandskyddskontroll berörande flera av medlemskommunerna. Med utgångspunkt från 

upphandlingen föreslås respektive kommunfullmäktige besluta om taxor för vart och ett av 

dessa områden. 

Handlingar i ärendet 
Nr Handling Biläggs/Biläggs ej 

1 

2 

3 

4 

 

Protokoll Storstockholms Brandförsvarsförbund 20161129  

Tjänsteutlåtande SSBF 20161116  

Bilaga 2 Taxa för brandskyddskontroll Värmdö  

Bilaga 4 Taxa för sotning och rengöring Värmdö  

 

Biläggs 

Biläggs 

Biläggs 

Biläggs 

 

Sändlista för beslutsexpediering 

Storstockholms Brandförsvarsförbund.  
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§ 102 

Diarienr: 2017KS/0119 

 

Ansökan från Ekvallen Värmdö AB om kommunal borgen - 
inklädnad av nuvarande utomhusrink under tak 

Beslut 
1. Mot bakgrund av planerat förvärv av EVABs anläggningar vid Ekvallen avstår 

kommunen från att teckna borgen för inklädnad av utomhusrink 

2. Projektet ska övervägas i prioriteringar av framtida anläggningsutveckling.   

Beslutsnivå 
Kommunstyrelsen 

Ärendebeskrivning 
Ekvallen AB har ansökt om kommunens borgen för lån avseende investering i form av 

inklädnad av nuvarande utomhusrink. Det kan samtidigt noteras att avsikten är att kommunen 

ska förvärva EVABs anläggningar på Ekvallen. Mot denna bakgrund föreslås att kommunen 

avstår från att teckna borgen, samtidigt förordas att projektet övervägs inom ramen för 

framtida utveckling av anläggningar.    

Yrkanden 
Allan Sooman (-) yrkar att kommunstyrelsen ska besluta inlösa EVAB-anläggningen för den 

avsatta summan om 20 mnkr inkluderande inbyggnad av uterinken skyndsamt. 

Thorulf Empfevik (SD) yrkar bifall till Soomans tilläggsyrkande. 

Fredrik Sneibjerg (L), Lars Alenfalk (C) och Filip Joelsson (MP) yrkar avslag på Soomans 

tilläggsyrkande. 

Beslutsordning 
Ordföranden frågar om Soomans tilläggsyrkande avslås eller bifalles och finner att det avslås. 

Votering begärs. Följande voteringsproposition uppläses och godkänns: 

”Den som avslår tilläggsyrkandet röstar ja, den som biträder detsamma röstar nej.” 

Följande röstar ja: 

Deshira Flankör (M), Fredrik Sneibjerg (L), Marie Bladholm (M), Malin Bellander (M), Jan 

Dolk (KD), Lars Alenfalk (C), Sandro Wennberg (S), Karin Aaseby (S), Magnus Danielsson 

(S) och Filip Joelsson (MP). 

Följande röstar nej: 

Allan Sooman (-) och Thorulf Empfevik (SD). 
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Kommunstyrelsen beslutar med 11 ja-röster mot 2 nej-röster att avslå Soomans 

tilläggsyrkande. 

 

Reservationer och protokollsanteckningar  
(S)-gruppen anmäler en protokollsanteckning:  
 

”Socialdemokraterna håller med om att det råder brist på isanläggningar i Värmdö kommun och ser 

gärna att det tillkommer nya isbanor för att möta även framtida behov när kommunen växer. Det 

visar även rapporter som kultur och fritidsnämnden låtit ta fram. Däremot ser vi inte att ett 

borgensåtagande är rätt sak att göra i detta skede då det finns planer på att kommunen ska ta över 

Ekvallen inom det närmaste året, varför det rent ekonomiskt är bättre att vänta med utbyggnationer 

tills kommunen kan ta det som en investering snarare än ett borgensåtagande.  

 

Dessutom finns det långtgående planer på att flytta delar av idrottsanläggningen inom ramen för 

utbyggnaden av Gustavsbergs centrum vilket också måste tas med i beräkningen när nya 

utbyggnader diskuteras.” 

 

Vänsterpartiet anmäler en protokollsanteckning:  
 

”Inför kommunens övertagande av Ekvallens idrottsanläggning anser Vänsterpartiet att nya 

satsningar får avvakta tills Värmdö kommun övertagit idrottsanläggningen från EVAB. Först 

därefter bör kommunen ta ställning till nödvändiga prioriteringar.  

Som argument för inklädnad av utomhusrinken har bl. a framförts argumentet att istiderna inte 

räcker till för flickorna. Befintliga möjliga istider ska så klart fördelas rättvist och jämställt mellan 

flickor och pojkar. ” 

 

(SD) och Allan Sooman (-) anmäler en protokollsanteckning:  

 
”Vi ställer oss frågande till synsättet på behovet av istid för de 1.500 aktiva utövarna av is-idrott i 

kommunen. En summa om drygt 2 miljoner koronor skulle i det närmaste fördubbla 

nyttjandetiderna för barn, ungdomar och vuxna. Det är ynkligt att samtliga partier utom SD och jag 

inte vill ställa upp för det ideella idrottslivet.” 

 

Handlingar i ärendet 
Nr Handling Biläggs/Biläggs ej 

1 Ansökan från Ekvallen i Värmdö AB om borgen för  Biläggs  

lån avseende finansiering av inklädnad av utomhusrink   

Sändlista för beslutsexpediering 
Ekvallen i Värmdö AB 
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§ 103 

Diarienr: 2017KS/0216 

 

Resultatbalansering till 2017 

Beslut 
1. Projektmedel balanseras från år 2016 till år 2017 med netto 16 229 tkr enligt bilaga 1. 

Balanseringen inarbetas i reviderad budget 2017. 

2. Resultatenheters resultat 2016 balanseras till ackumulerat resultat vilket ger en 

ackumulerad negativ avsättning inom eget kapital t.o.m. 2016 på -86 388 tkr enligt 

bilaga 2. 

Beslutsnivå 
Kommunfullmäktige 

Ärendebeskrivning 
Efter varje bokslut beslutar kommunfullmäktige om balansering av projektmedel och av 

överskott respektive underskott inom kommunens resultatenheter. Utifrån bokslut år 2016 är 

det nu dags att behandla frågan om resultatbalansering till år 2017. 

Grundprincipen för nämndernas resultat är att de inte ska balanseras vidare mellan åren. 

Medel för fleråriga driftprojekt kan föras över, prövning sker då i varje enskilt fall. 

Däremot tillämpas resultatbalansering för kommunens resultatenheter som tar med sig över- 

eller underskott mellan åren. För detta finns en särskild policy, fastställd av 

kommunfullmäktige. Den innebär bl a att ackumulerat överskott som balanseras vidare 

begränsas till fem procent av respektive enhets budgeterade bruttokostnader det aktuella året. 

Någon motsvarande begränsning för överföring av underskott finns inte. 

Resultatenheternas över- och underskott ackumuleras och nämndernas projektmedel arbetas in 

i kommunens reviderade driftbudget. 

Resultatet för Vatten och avlopp (VA) respektive Renhållning balanseras inom ramen för 

verksamhetens egen balansräkning, frikopplad från kommunens redovisning i övrigt. Således 

behöver kommunfullmäktige inte besluta om resultatbalansering för dessa verksamheter. 

Ärendet återremitterades
1
 av kommunfullmäktige den 26 april 2017 för att kompletteras med 

information om vilka underskott som bör strykas för att kommunen ska leva upp till 

kommunallagens krav på att en generation inte ska tvingas ta ansvar för en tidigare 

generations kostnader. 

 

                                                 
1
 minoritetsåterremiss 
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Yrkanden 
Filip Joelsson (MP) och Mikael Lindström (S) yrkar bifall till punkt 1 i liggande förslag samt 

lägger följande gemensamma tilläggsyrkanden:  
 

1. Resultatenheter som har ackumulerade underskott som härrör från föregående 

mandatperiod, och som sedan dess inte har fått dessa justerade och heller inte har kunnat 

kompensera dem med överskott, får i dessa delar sina ackumulerade underskott strukna. I fall 

där resultatenheter av förvaltningen utöver detta föreslås få underskott strukna, får det därtill. 

I övrigt behandlas resultatöverföringarna i enlighet med bilaga 2.  

2. Förvaltningen får i uppdrag att ta fram en lista över resultatenheter som har så stora 

ekonomiska problem så att de föreslås få en genomlysning under 2017. Listan, kompletterad 

med förslag till beslut, redovisas för KS senast i juni 2017. Arbete med genomlysning 

förväntas därefter fortgå under 2017.  

 

Thorulf Empfevik (SD) yrkar bifall till liggande förslag. 

Fredrik Sneibjerg (L) yrkar bifall till liggande förslag samt avslag på tilläggsyrkandet från 

Joelsson och Lindström. 

 

Beslutsordning 
Ordföranden frågar om punkt 1 i liggande förslag bifalles och finner att det bifalles. 

Ordföranden frågar om punkt 2 i liggande förslag bifalles eller om punkt 1 i Lindströms och 

Joelssons yrkande bifalles och finner att punkt 2 i liggande förslag bifalles. 

Ordföranden frågar vidare om punkt 2 i Lindströms och Joelssons yrkande avslås eller bifalles 

och finner att det avslås. 

 

Reservationer och protokollsanteckningar  
(S)-gruppen lämnar en skriftlig reservation:  
 

”Socialdemokraterna anser att resultatenheter som har ackumulerade underskott som härrör från 

föregående mandatperiod och som sedan dess inte har fått dessa justerade och heller inte har kunnat 

kompensera dem med överskott, bör få sina ackumulerade underskott strukna. Det är inte förenligt 

med kommunallagen att senare generationer av elever ska drabbas av besparingar som en 

konsekvens av kostnader som uppstod under tidigare generationer. Detta är argumentet för att skriva 

av Gustavsbergs gymnasiums underskott, men det bör rimligen gälla alla skolor. Därför är det synd 

att Alliansen röstade ner vårt och MPs gemensamma yrkande. 

 

Därutöver yrkade vi även att: “förvaltningen får i uppdrag att ta fram en lista över resultatenheter 

som har så stora ekonomiska problem så att de föreslås få en genomlysning under 2017. Listan, 

kompletterad med förslag till beslut, redovisas för KS senast i juni 2017. Arbete med genomlysning 

förväntas därefter fortgå under 2017.” Detta för att underlätta för våra verksamheter att komma 

tillrätta med strukturella problem.” 
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(MP) anmäler en protokollsanteckning: 
 

”Miljöpartiet la tillsammans med (S) ett förslag om att dels avskriva skulder från föregående 

mandatperiod, i den utsträckning de inte redan skrivits av. Handlingarna i ärendet påpekar att det 

strider mot kommunallagen att låta senare generationer betala skulder som uppstått till följd av 

tidigare generationers skolgång. Att då inte ta konsekvensen och skriva av denna äldre del av 

skulderna är inkonsekvent. 
Därtill la vi ett yrkande om att kommundirektören skulle få i uppdrag att analysera vilka 

verksamheter som drivit underskott framför sig år efter år och därmed är i behov av en mer 

djupgående genomlysning. Det är vår grundade mening att en kommunal verksamhet som gjort 

underskott 5-7 år i rad inte kan väntas vända till en budget i balans utan att ledningen genomför 

strukturförändringar. Problemet i en sådan verksamhet ligger sannolikt på en nivå där det krävs ett 

politiskt beslut för att kunna vända trenden, och att ducka för det problemet leder till en dålig 

arbetsmiljö för våra medarbetare och en dålig skolmiljö, förskolemiljö respektive boendemiljö för 

våra kommuninvånare.” 
 

Vänsterpartiet anmäler en protokollsanteckning: 

 
”Ej tjänstgörande ersättaren Mats Skoglund (V) antecknar till protokollet att skulle röstat för 

Miljöpartiets och Socialdemokraternas gemensamma yrkande om har varit beslutande vid dagens 

sammanträde.” 

 

Handlingar i ärendet 
Nr Handling Biläggs/Biläggs ej 

1 

2 

3 

4 

Projektmedel 2017 

Resultatöverföring 2017 

Protokollsutdrag KS 2017-04-05 § 61 

Protokollsutdrag KF 2017-04-26 

Biläggs 

Biläggs 

Biläggs 

Biläggs 

Sändlista för beslutsexpediering 
Sektorn för ekonomi och uppföljning 
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§ 104 

Diarienr: 2016KS/0678 

 

Energi- och klimatrådgivningen i Värmdö kommun 2017 

Beslut 
Redogörelse för Värmdö kommuns energi- och klimatrådgivning 2017 godkänns. 

Beslutsnivå 
Kommunstyrelsen 

Ärendebeskrivning 
Värmdö kommun har beviljats statligt stöd om 408 tkr för att under 2017 bedriva 

grundläggande energi- och klimatrådgivning. Kommuner som erhåller stöd för rådgivning ska 

upprätta en verksamhetsplan med planerade aktiviteter för året vilken ska antas i politisk 

nämnd.  

Energi- och klimatrådgivningen i Värmdö kommun kommer under 2017 att bestå av riktade 

åtgärder mot bostadsrättsföreningar, barn och unga, företag, EPBD2-objekt och småhusägare. 

Vidare planeras en kartläggning av målgrupperna att genomföras. Verksamheten bedrivs på 

lokal nivå i kommunen samt på regional nivå genom ett samarbete mellan kommunerna i 

Stockholmsregionen. Värmdö kommuns energi- och klimatrådgivning bedöms bidra till ökade 

möjligheter för kommunens invånare och företagare att göra miljösmarta val och i 

förlängningen minska sin miljöpåverkan. 

Redogörelse för kommunens verksamhet inom ramen för energi- och klimatrådgivning 2017 

föreslås godkännas.  

Handlingar i ärendet 
Nr Handling Biläggs/Biläggs ej 

1 Verksamhetsplan 2017 regionala samarbetet Biläggs 

2 Samarbetsavtal 2015-2017 Biläggs 

 

 

 

  



Sida 17 av 52 

VÄRMDÖ KOMMUN SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

Kommunstyrelsen 2017-05-17 
    

    

Justering:  Utdraget bestyrks: 

 

§ 105 

Diarienr: 2017KS/0273 

 

Utvärdering av Trygghetsrådet 

Beslut 
1. Utvärderingen av Trygghetsrådet godkänns och fullmäktiges uppdrag  

2015-05-27 § 110 är därmed avslutat. 

2. Revidering av arbetsordningen för Trygghetsrådet antas. 

3. Kommundirektören ges i uppdrag att ta fram en handlingsplan mot våldsbejakande 

extremism för antagande av kommunstyrelsen. 

4. Redovisning av trygghetsrådets arbete sker i kommunstyrelsen. 

Beslutsnivå 
Kommunfullmäktige 

Ärendebeskrivning 
I enlighet med kommunfullmäktiges beslut har en utvärdering av rådets verksamhet 

genomförts. Utvärderingen av rådet omfattar en genomgång av de uppgifter som 

arbetsordningen föreskriver, rådets roll och funktion likväl som dess sammansättning. 

Att de politiska partierna, sedan förändringen från Brottsförebyggande rådet till 

Trygghetsrådet, saknar representation i rådet är även det en fråga som har behandlats inom 

ramen för utvärderingen.  

Det framkommer i utvärderingen att det inte tydligt framgår att Trygghetsrådet är ett 

strategisk forum för samverkan med andra myndigheter, organisationer och företag i det 

trygghetsskapande arbetet. Vidare råder det vissa oklarheter kring medlemmarnas roller och 

åtaganden i rådet. 

 

Återrapportering till kommunstyrelsen har skett i samband med delårsbokslut och 

verksamhetsuppföljning. Däremot konstateras att återrapportering till kommunstyrelsens 

arbetsutskott inte har skett i enlighet med arbetsordningen. Detta ska åtgärdas genom 

återrapportering efter varje möte.  

 

Yrkanden 
Mikael Lindström (S) yrkar att: 

1. Politiska företrädare ska ingå i arbetet med trygghetsrådet. 

2. Redovisning av trygghetsrådets arbete sker i kommunstyrelsen. 

 

Fredrik Sneibjerg (L) och Allan Sooman (-)  yrkar avslag på punkt 1 i Lindströms 

tilläggsyrkande samt bifall till punkt 2 i Lindströms tilläggsyrkande. 
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Filip Joelsson (MP) yrkar bifall till Lindströms tilläggsyrkanden. 

Beslutsordning 
Ordföranden frågar om punkt 1 i Lindström tilläggsyrkande avslås eller bifalles och finner att 

det avslås. 

Ordföranden frågar om punkt 2 i Lindströms tilläggsyrkande avslås eller bifalles och finner att 

det bifalles. 

 

Reservationer och protokollsanteckningar  
(S)-gruppen lämnar en skriftlig reservation: 
 

”Värmdö kommuns arbete med samverkan och brottsförebyggande arbete sker sedan ungefär ett år 

tillbaka inom ramarna för trygghetsrådet, där det inte finns någon politisk representation. Fram tills 

dess skedde det arbetet inom ramarna för brottsförebyggande rådet där det fanns politisk 

representation och därmed insyn i det pågående trygghetsskapande arbetet. Enligt trygghetsrådets 

arbetsordning skulle insynen säkerställas genom återkommande rapporter på kommunstyrelsens 

arbetsutskott. Utvärderingen av trygghetsrådet visar att det under det år rådet har varit aktivt har 

detta inte fungerat.  

 

En risk vi socialdemokrater identifierade när vi övergick till det nya arbetssättet var att insynen i och 

därmed kunskapen om det trygghetsskapande arbetet skulle gå förlorad i och med avsaknaden av 

politisk representation i rådet, vi ser fortfarande att detta är ett arbete där det krävs hög medvetenhet 

hos folkvalda och yrkade därför “att politiska företrädare ska ingå i trygghetsrådet”. Tyvärr blev 

detta nedröstat. Vi yrkade också “att redovisningen av trygghetsrådets arbete sker i 

kommunstyrelsen” då vi ser att arbetsutskottet är en mindre krets där inte alla partier är 

representerade, varför vi hellre ser att redovisningen sker i kommunstyrelsen, detta förslag fann 

också bifall vilket vi är glada över.  

 

Därutöver är vi glada över att vårt initiativ om att ta fram en handlingsplan mot våldsbejakande 

extremism resulterar i att kommundirektören får i uppdrag att ta fram en sådan handlingsplan och att 

det kommer ingå i trygghetsrådets arbete. Det är ett viktigt arbete och vi är glada över att vi har 

politisk enighet om detta.” 

 

(MP) anmäler en protokollsanteckning: 
 

”Från Miljöpartiets sida välkomnar vi beslutet att redovisningen av trygghetsrådets arbetet sker i 

kommunstyrelsen. Då det är ett råd som är inrättat genom ett politiskt beslut, och vars arbetsordning 

fastställs av kommunstyrelsen, så är allt annat en orimlighet. Vi menar också att det hade varit 

önskvärt att med en politisk representation i rådet. Trygghetsfrågorna angränsar till såväl social- och 

skolpolitik som till stadsplanering, och en bättre insyn i rådets verksamhet skulle gett oss politiker 

bättre verktyg för att fatta långsiktiga beslut i vårt arbete på dessa områden. Nu får vi låta oss nöja 

med redovisningen i kommunstyrelsen, som trots allt är ett stort steg i rätt riktning.” 
 

Vänsterpartiet anmäler en protokollsanteckning: 
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”Ej tjänstgörande ersättaren Mats Skoglund (V) antecknar till protokollet att skulle röstat för 

Socialdemokraternas yrkande om har varit beslutande vid dagens sammanträde.” 

Handlingar i ärendet 
Nr Handling Biläggs/Biläggs ej 

1 Utvärdering av Trygghetsrådet 2016             Biläggs 

   2       Reviderad arbetsordning för Trygghetsrådet i Värmdö kommun         Biläggs

  

Sändlista för beslutsexpediering 
Trygghetsrådet 

Författningssamlingen 
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§ 106 

Diarienr: 2017KS/0250 

 

Deltagande i kommunövergripande KOMPIS-projekt med 
Norrtälje, Haninge och Nynäshamn 

Beslut 
Kommunstyrelsen noterar informationen. 

Beslutsnivå 
Kommunstyrelsen 

Ärendebeskrivning 
Värmdö kommun har för avsikt att ansöka om KOMPIS-bidrag för att genomföra ett 

kommunövergripande kust- och havsplanering med Norrtälje, Haninge och Nynäshamns 

kommuner. Bidraget söks nu för att samordna den kommunala planeringen med den statliga 

havsplaneringen som har startat. Varje enskild kommun medfinansierar projektet med 150 tkr. 

Syftet med projektet är att gemensamt klargöra kommuners anspråk och utvecklingsintressen 

på skärgårdshavet, hur dessa kan samverka och vilka eventuella konflikter som kan väntas 

uppstå. Projektet ska ledas av processledare och ska resultera i en beskrivning och 

kartmaterial som visar och beskriver befintliga och framtida intressen, lyfta samspelet mellan 

dessa och vilka eventuella konflikter som kan komma att uppstå när områdena utvecklas. I 

nästa steg bör materialet kunna ligga till grund för kommande översiktsplan.  

Handlingar i ärendet 
Nr Handling Biläggs/Biläggs ej 

1. Utkast ansökan KOMPIS-projekt Biläggs 
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§ 107 

Diarienr: 2017KS/0148 

 

Initiativ (S) Uppföljning av köp av Vindkraftverk 

Beslut 
Uppföljning av investering i vindkraftverk godkänns. 

Beslutsnivå 
Kommunstyrelsen 

Ärendebeskrivning 
Socialdemokraterna har vid kommunstyrelsens sammanträde i februari 2017 lämnat ett 

initiativ angående uppföljning av köp av vindkraftverk. Kommunens investering i ett 

vindkraftverk bidrar till kommunala mål på energiområdet och går i linje med nationella 

intentioner om hur mål gällande förnybar elproduktion ska nås. Baserat på antagandet att 

kommunens egenproducerade vindkraftsel ersätter el som annars skulle ha producerats i 

europeiska kolkondenskraftverk har kommunens vindkraftverk under 2015 och 2016 bidragit 

till en utsläppsreduktion om cirka 11 360 ton koldioxid. 

Investeringen av vindkraftverket har resulterat i ett underskott om 1 868 tkr under 2015 och 

ett underskott om 212 tkr under 2016.  

Uppföljningen av investering i ett vindkraftverk föreslås godkännas.  

Yrkanden 
Mikael Lindström (S) yrkar att kommundirektören uppdras utreda de ekonomiska 

konsekvenserna för Värmdö kommun av en försäljning av vindkraftverket, givet att de 

klimatmässiga effekterna blir lika stora vid upphandlat elinköp som att äga eget vindkraftverk. 

 

Allan Sooman (-) yrkar bifall till Lindströms tilläggsyrkande. 

Thorulf Empfevik (SD) yrkar bifall till Lindströms tilläggsyrkande. 

Fredrik Sneibjerg (L) yrkar avslag på Lindströms tilläggsyrkande. 

Filip Joelsson (MP) yrkar avslag på Lindströms tilläggsyrkande 

Beslutsordning 
Ordföranden frågar om Lindströms tilläggsyrkande avslås eller bifalles och finner att det 

avslås. 

 

Reservationer och protokollsanteckningar  
Mikael Lindström (S) reserverar sig till förmån för eget yrkande. 
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(MP) anmäler en protokollsanteckning: 
 

”Den redovisning som gjordes av investeringen i vindkraftverket gör en god genomlysning av flera 

perspektiv, såväl ekonomiska som klimatmässiga. Om Värmdö kommun hade nöjt sig med att 

enbart teckna avtal om grön el 2012, så hade vi varit med och som köpare konkurrerat om befintlig 

förnybar el på en öppen marknad. När vi nu istället investerade i ett eget vindkraftverk så bidrog vi i 

konkret bemärkelse till att öka produktionen av förnybar el. I tjänsteskrivelsen, under rubriken 

”Klimatnytta,” så konstateras det att den här typen av investering ersätter marginalproduktion av el 

på den nordiska marknaden. För att vara mer exakt är det kolkraft som ersätts. Enligt beräkningarna 

innebär vindkraftverket en utsläppsreduktion om 7 500 ton koldioxid. Från Miljöpartiets sida menar 

vi att det är väl investerade pengar.” 

Handlingar i ärendet 
Nr Handling Biläggs/Biläggs ej 

1 Initiativ (S) Uppföljning av köp av Vindkraftverk Biläggs 
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§ 108 

Diarienr: 2017KS/0239 

 

Svar på initiativ (S) om överenskommelsens verksamhet 

Beslut 
1. Kommunstyrelsen har tagit del av verksamhetsrapport 2016 från utredningskommittén 

för Överenskommelsen med den sociala ekonomin. 

2. Utredningskommittén ska under 2017 avveckla och överlämna sitt arbete för att 

möjliggöra övergång till förvaltningsfas från den 1 januari 2018. 

3. Kommunstyrelsen genomför val av tre representanter till utredningskommittén. 

4. Ersättning för utredningskommittén utgår enligt bestämmelser om ersättning m.m. till 

förtroendevalda och politiska sekreterare i Värmdö kommun, med högst 20 

arbetstimmar per månad för hela utredningskommittén.  

5. Verksamhetsplanering för 2017 samt budget återremitteras till den nyvalda kommittén 

för revidering enligt beskrivning i detta ärende och återrapporteras till 

kommunstyrelsen i juni 2017. Verksamhetsrapport för helår 2017 återrapporteras på 

kommunstyrelsen i april 2018. 

6. Utredningskommittén ska återrapportera till kommunstyrelsens arbetsutskott i 

september och december hur arbetet med övergång till förvaltning fortskrider.  

7. Förvaltningen uppdras att till kommunstyrelsen i juni utarbeta förslag till riktlinjer för 

kommunens beredning och beslut om ingående i överenskommelser om idéburna 

offentliga partnerskap (IOP), i syfte att därefter kunna beslutar om de IOP:er som är 

och blir aktuella. 

8. Kommunstyrelsen inbjuder tillskapandet av en skrivargrupp tillsammans med 8 

personer från civilsamhället där kommunstyrelsen utser 4 politiker och 4 tjänstemän 

som ska ha i uppgift att skapa en lokal överenskommelse. Kommundirektören får i 

uppdrag att utse 4 tjänstemän för uppgiften. Från politiken utses Kurt R Lindgren, Ulf 

Kjellson och Mats Skoglund. En plats för oppositionen lämnas vakant. 

Beslutsnivå 
Kommunstyrelsen 

Ärendebeskrivning 
I ett initiativ från (S) begärdes att utredningskommittén för Överenskommelsen Värmdö 

skulle inkomma till kommunstyrelsen med en verksamhetsrapport 2016 samt en 

verksamhetsplan för 2017. Kommunstyrelsen uppdrogs även att precisera det fortsatta 

uppdraget samt utse ledamöter för 2017. 

Utredningskommittén har inkommit med efterfrågade handlingar vilka kommunstyrelsen har 

tagit del av. Verksamhetsplan samt budget 2017 föreslås återremitteras för kompletteringar. 

Kommunstyrelsen föreslås välja tre representanter till utredningskommittén för förordnande 

under 2017. Från 2018 föreslås arbetet kring Överenskommelsen övergå i förvaltning. 
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Yrkanden 
Mikael Lindström (S) yrkar att förvaltningen uppdras att till kommunstyrelsen i juni utarbeta 

förslag till riktlinjer för kommunens beredning och beslut om ingående i överenskommelser 

om idéburna offentliga partnerskap (IOP), i syfte att därefter kunna beslutar om de IOP:er 

som är och blir aktuella. 

 

Fredrik Sneibjerg (L) yrkar att KS inbjuder tillskapandet av en skrivargrupp tillsammans med 

8 personer från civilsamhället där KS utser 4 politiker och 4 tjänstemän som ska ha i uppgift 

att skapa en lokal överenskommelse. Kommundirektören får i uppdrag att utse 4 tjänstemän 

för uppgiften. Från politiken utses Kurt R Lindgren, Ulf Kjellson, Mats Skoglund. En plats för 

oppositionen lämnas vakant. 

 

Mikael Lindström (S) yrkar att verksamhetsplanering för 2017 samt budget återremitteras till 

den nyvalda kommittén för revidering och återrapporteras till kommunstyrelsen i juni 2017. 

Beslutsordning 
Ordföranden frågar om Lindströms tilläggsyrkande avslås eller bifalles och finner att det 

bifalles. 

Ordföranden frågar om Sneibjergs tilläggsyrkande avslås eller bifalles och finner att det 

bifalles. 

Ordföranden frågar om Lindströms ändringsyrkande avslås eller bifalles och finner att det 

bifalles. 

 

Reservationer och protokollsanteckningar  
(S) anmäler en protokollsanteckning: 
 

”Överenskommelsen är ett viktigt arbete som har förutsättning att resultera i framgångsrika 

samarbeten med civilsamhället och skapar mervärde för kommunen. Vi har förstått att det har 

arbetats fram underlag till ett samarbete (en sk. IOP - ideburet, offentligt partnerskap) med 

föreningen Välkommen till Värmdö, Arbetsförmedlingen m.fl som skulle underlätta arbetet med 

mottagandet och etableringen av nyanlända för kommunen och ge föreningen (som idag arbetar hårt 

med detta) bättre förutsättningar. 

 

Därför var vi mycket angelägna om att denna (och eventuellt andra) IOP så snart som möjligt kan 

antas av kommunen varför vi yrkade att ”Förvaltningen uppdras att till kommunstyrelsen i juni 

utarbeta förslag till riktlinjer för kommunens beredning och beslut om ingående i överenskommelser 

om idéburna offentliga partnerskap (IOP), i syfte att därefter kunna besluta om de IOP:er som är och 

blir aktuella.” Det glädjer oss mycket att kommunstyrelsen ställde sig bakom detta yrkande och att 

vi därför relativt snabbt kan gå till beslut på dessa IOP:er då vi ser det som att det momentum som 

just nu finns i civilsamhället är tidskänsligt och kan rinna ut i sanden ifall det inte möts upp av 

kommunen. 

 

Att arbetet med skrivargruppen fortgår och att en lokal överenskommelse tas fram är väldigt viktigt 

för arbetet med överenskommelsen inom kommunen för år framöver, och vi ser inte att det arbetet 
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riskeras av att vi tar fram riktlinjer för IOP nu utan det är att ta tillvara på det engagemang som finns 

och det arbete som lagts ner på överenskommelsen hittills vilket vi annars riskerar att förlora.” 

 

(SD) anmäler en protokollsanteckning: 

 
”SD noterar att vi inte erbjudits möjlighet i den s.k. skrivargruppen i ”överenskommelen”. KSO 

meddelade att ”oppositionen” har två platser. Pga ”teknisk valsamverkan” blockerar den 

socialistiska oppositionen SD möjlighet att företräda sina väljare och sympatisörer. Vi kommer även 

fortsättningsvis kräva rätt till närvaro i det demokratiska rummet.” 

Handlingar i ärendet 
Nr Handling Biläggs/Biläggs ej 

1 

2 

3 

4 

5 

Rapport om Överenskommelsen i Värmdö för året 2016 

Initiativ (S) rörande Överenskommelsens verksamhet 

Kommunstyrelsens protokoll 2016-01-13 § 5 

Överenskommelsen Värmdös arbete under 2017 

Budget 2017 Överenskommelsen 

Biläggs 

Biläggs 

Biläggs 

Biläggs 

Biläggs 

 

Sändlista för beslutsexpediering 
Utredningskommittén för Överenskommelsen i Värmdö kommun 
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§ 109 

Diarienr: 14KS/0372 

 

Revidering av kommunstyrelsens reglemente 

Beslut 
1. Revidering av kommunstyrelsens reglemente godkänns 

2. Kommunfullmäktiges beslut 2006-12-14 § 245 upphävs 

3. Kommunfullmäktige uppdrar åt övriga nämnder att revidera respektive reglemente i 

enlighet med kommunstyrelsens ändringar gällande närvarorätt för kommunalråd, 

oppositionsråd samt politiska sekreterare. 

Beslutsnivå 
Kommunfullmäktige 

Ärendebeskrivning 
Kommunstyrelsens reglemente avseende kommunalrådens närvarorätt överensstämmer inte 

med skrivningarna i kommunallagen och föreslås därför revideras. För att öka tydligheten 

kring de politiska sekreterarnas närvarorätt föreslås ett tillägg i kommunstyrelsens reglemente, 

vilket ersätter kommunfullmäktiges beslut 2006-12-14 § 245. Kommunfullmäktige föreslås 

uppdra åt samtliga nämnder att revidera respektive reglemente i enlighet med 

kommunstyrelsens ändringar. Till kommunstyrelsens reglemente föreslås även ett tillägg som 

tydliggör att styrelsen i Värmdö kommun ansvarar för den särskilda statistikverksamheten. 

Handlingar i ärendet 
Nr Handling Biläggs/Biläggs ej 

1 Reglemente för kommunstyrelsen Biläggs 

 

Sändlista för beslutsexpediering 
Samtliga nämnder 
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§ 110 

Diarienr: 2017KS/0227 

 

Val av representanter till Leader Stockholmsbygd 2017 

Beslut 
Värmdö kommun nominerar Moa Öhman som ordinarie ledamot och Anna Spetz som 

ersättare i styrelsen för Leader Stockholmsbygd. 

Beslutsnivå 
Kommunstyrelsen 

Ärendebeskrivning 
Leader Stockholmsbygds årsmöte äger rum i maj. Vid årsmötet utses styrelsen. Värmdö 

kommun är en av medfinansiärerna till Leader Stockholmbygd och ingår i styrelsen med en 

ordinarie ledamot och en ersättare. Det finns behov att nominera en ny representant till 

styrelsearbetet. Styrelsen uppdrag består till stor del av att besluta om vilka 

projektansökningar som ska prioriteras och därmed erhålla stör för en lokalt ledd utveckling i 

skärgården och på landsbygden. 

Handlingar i ärendet 
Nr Handling Biläggs/Biläggs ej 

1. Beslut om medfinansiering av Leader Stockholmsbygd       Biläggs ej 

2015-06-22     

2. Lokal utvecklingsstrategi för Leader Stockholmbygd,       Biläggs ej 

lokalt ledd utveckling 2014-2020 

Sändlista för beslutsexpediering 
Leader Stockholmsbygd, susanne@leaderstockholmsbygd.se 
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§ 111 

Diarienr: 2015KS/0448 

 

Trygghetsboende vid Djuröhemmet 

Beslut 
Underlag inför ansökan om bygglov för trygghetsboende vid Djuröhemmet godkänns  

Beslutsnivå 
Kommunstyrelsen 

Ärendebeskrivning 
Projektering av trygghetsboende/lägenheter vid Djuröhemmet pågår. Projektet är nu i ett 

skede då ansökan om bygglov ska lämnas in till bygg-, miljö- och hälsoskyddsnämnden i 

enlighet med det underlag inför ansökan som presenteras i ärendet. Den tidigare presenterade 

utformningen av trygghetsboendet har reviderats både avseende placering och utformning.  

Reservationer och protokollsanteckningar 
(S)-gruppen anmäler en protokollsanteckning: 

 

”Det är viktigt med fler platser på trygghetsboende. Det råder stor brist på alla former av anpassat 

boende för äldre. Däremot är det synd att vårt förslag - att bygga särskilt boende i de nya delarna 

och trygghetsboende i det som nu är särskilt boende - inte blir av. Vi ser att det hade lett till en 

bättre arbetsmiljö för personalen på det särskilda boendet att få arbeta i nya och anpassade lokaler, 

samtidigt som de nuvarande lokalerna lämpar sig väl för trygghetsboende.” 

Handlingar i ärendet 
Nr Handling Biläggs/Biläggs ej 

1 

2 

3 

4 

Programhandling 

Lokalprogram 

Kommunstyrelsens beslut 2016-09-21 

Underlag inför ansökan om bygglov 

Biläggs ej 

Biläggs ej 

Biläggs 

Biläggs 

 

   

Sändlista för beslutsexpediering 
Fastighetsenheten 

Lokalstrateg 
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§ 112 

Diarienr: 2017KS/0040 

 

Utvärdering av alkohol- och drogpolicy 

Beslut 
Utvärderingen av alkohol- och drogpolicy för anställda vid Värmdö kommun godkänns. 

Beslutsnivå 
Kommunfullmäktige 

Ärendebeskrivning 
I januari 2016 antogs en reviderad alkohol- och drogpolicy för anställda vid Värmdö 

kommun. I enlighet med beslutet har policyn nu utvärderats. Ett stickprov har genomförts, där 

cirka 400 fakturor från 2016 har granskats för att se om kommunen har bjudit anställda på 

alkoholhaltiga drycker. Vidare har en enkät genomförts riktad till samtliga chefer i kommunen 

om det har förtärts alkohol i kommunens lokaler.  

Utvärderingen visar inte på något fall där fakturor avser att kommunen har inhandlat alkohol 

samt att det vid endast sju tillfällen under 2016 har förtärts alkohol i kommunens lokaler. I 

samtliga fall har detta skett efter verksamhetens avslut. Kommunstyrelsen föreslås godkänna 

utvärderingen av alkohol- och drogpolicyn för anställda. Då policyns inriktning bedöms vara 

uppnådd föreslås inga följdförlag i enlighet med kommunfullmäktiges beslut.  

Reservationer och protokollsanteckningar 
(S)-gruppen och (MP) lämnar en skriftlig reservation: 

 

”I januari 2016 antogs en reviderad alkohol- och drogpolicy för anställda vid Värmdö kommun. Till 

skillnad mot den förra policyn är alkoholförtäring tillåtet i kommunens lokaler när dessa är stängda 

för daglig verksamhet. I den förra policyn var en tvungen att begära dispens hos kommundirektören 

för exempelvis personalfester och liknande. Dessa dispenser beviljades i stort sett alltid.  

 

Vi var ytterst kritiska till den nya policyn då den antogs och menade att den tidigare policyn är 

bättre. Att kommunen är restriktiv i sin syn på alkohol och droger på arbetsplatsen är en viktig 

arbetsmiljöfråga både för medarbetare som har problem med alkoholmissbruk eller en 

medberoendeproblematik. Dessutom finns det vissa verksamhetslokaler som det är djupt olämpligt 

att alkohol förtärs i, även efter ordinarie verksamhet, till exempel skolor. Det är trots det tillåtet i 

den nya policyn. 

 

Rörande utvärderingen av den nya policyn reserverar vi Socialdemokrater och Miljöpartister oss till 

utvärderingen då vi inte ställer oss bakom de slutsatser som rapporten drog utav resultatet av 

enkätundersökningen. Under 2015, när den gamla policyn gällde, beviljades det dispens för 

personalfester och dylikt ca. 14 gånger. I utvärderingen presenteras en enkätundersökning där 

chefer, som tillfrågats hur många gånger det druckits alkohol i kommunens lokaler, svarar 7 gånger. 
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Vi anser inte att det är rimligt att dra slutsatsen att alkoholkonsumtionen har sjunkit efter det att 

kravet på att begära dispens har tagits bort. Det är rimligare att anta att cheferna inte vet om när det 

är fest med alkoholförtäring i verksamhetslokalerna.” 

 

Vänsterpartiet anmäler en protokollsanteckning: 

 

”Ej tjänstgörande ersättaren Mats Skoglund (V) antecknar till protokollet att skulle röstat för 

Miljöpartiets yrkande om har varit beslutande vid dagens sammanträde.” 

Handlingar i ärendet 
Nr Handling Biläggs/Biläggs ej 

1 Alkohol- och drogpolicy för anställda vid Värmdö 

kommun 

Biläggs 

2 

3 

4 

Protokollsutdrag KF 2016-01-27 § 16 

Protokollsutdrag KS 2017-04-05 § 72 

Protokollsutdrag KF 2017-04-26 

Biläggs 

Biläggs 

Biläggs 
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§ 113 

Diarienr: 15KS/144 

 

Genomförandeavtal för detaljplan för Brunn 1:1 

Beslut 
Avtal med Värmdö Bostäder AB avseende genomförandet av detaljplan för Brunn 1:1 m.fl, 

Brunns Centrum antas. 

Beslutsnivå 
Kommunfullmäktige. 

Ärendebeskrivning 
Genomförandeavtalet avseende genomförandet av detaljplan för Brunn 1:1 m.fl, Brunns 

Centrum reglerar parternas ansvar för utförande och kostnader vid genomförandet av 

detaljplanen. Parter i avtalet är Värmdö kommun, org.nr: 212000-0035 och Värmdö Bostäder 

AB, org.nr: 556476-2176. 

Förslaget till detaljplan möjliggör byggande av ca 130 lägenheter i flerbostadshus på primärt 

och sekundärt skyddsområde för Ingarö vattentäkt. Detaljplanen har antagits 2016-11-30 men 

har överklagats. 

Avtalet kompletterar det markanvisningsavtal för området som kommunen träffat med 

Värmdö Bostäder AB 2013-10-01, Dnr: 14KS/0560. På grund av planprocessens tidskrävande 

komplexitet förlängdes markanvisningens giltighetstid med 2 år genom kommunstyrelsens 

beslut 2016-09-21. Markanvisningsavtalet reglerar den tidsbestämda rättigheten till 

tomträttsavtal och tomträttsavgäldens storlek. För regleringen av utförande- och 

kostnadsansvar vid genomförandet av detaljplanen har parterna nu förhandlat fram detta 

separata genomförandeavtal. 

Handlingar i ärendet 
Nr Handling Biläggs/Biläggs ej 

   

1. Genomförandeavtal 

2. Detaljplan för Brunn 1:1 m.fl, Brunns centrum 

3. Markanvisningsavtal 

Biläggs 

Biläggs ej 

Biläggs ej 

 

Sändlista för beslutsexpediering 
Samhällsbyggnadsavdelningen 
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§ 114 

Diarienr: 2017KS/0164 

 

Yttrande över trafikförändringsremiss 

Beslut 
Yttrandet godkänns med Lindströms tillägg och tillsänds Trafikförvaltningen. 

Beslutsnivå 
Kommunstyrelsen 

Ärendebeskrivning 
Värmdö kommun har beretts möjlighet att lämna synpunkter på Stockholms läns 

landstings/Trafikförvaltningens förslag till trafikförändringar inför ändring av tidtabeller i 

december 2017. 

I förslaget föreslår Trafikförvaltningen en viss utökning av kollektivtrafiken i Värmdö 

kommun för att bättre svara upp mot behovet av att minska trängseln. Skärgårdstrafiken 

föreslås också få utökade turer. Värmdö kommun ställer sig positiv till förslagen som medför 

en trafikförstärkning efter de neddragningar som gjordes 2015. I förslag till yttrande lämnas 

detaljsynpunkter på specifika linjer. Kommunen ställer sig i yttrandet vidare positiv till försök 

med anropsstyrd trafik samt till fler linjesträckningar med sjötrafik. 

Yrkanden 
Mikael Lindström (S) yrkar att yttrandet kompletteras med följande: 

 

"För att öka kollektivtrafikens attraktivitet ytterligare vill Värmdö kommun poängtera 

betydelsen av wifi och ladduttag på pendelbussarna. Vi vill också betona trygghetsaspekten; i 

dag tvingas många av våra medborgare, inklusive barn, stå på bussarna i rusningstrafik. Det 

anser vi inte är acceptabelt." 

 

Filip Joelsson (MP) och Fredrik Sneibjerg (L) yrkar bifall till Lindströms yrkande. 

Beslutsordning 
Ordföranden frågar om Lindströms yrkande avslås eller bifalles och finner att det bifalles. 

 

Reservationer och protokollsanteckningar  
Vänsterpartiet anmäler en protokollsanteckning: 
 

”Ej tjänstgörande ersättaren Mats Skoglund (V) antecknar till protokollet att skulle röstat för 

Socialdemokraternas yrkande, vilket blev kommunstyrelsens beslut, om har varit beslutande vid 

dagens sammanträde.” 
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Handlingar i ärendet 
Nr Handling Biläggs/Biläggs ej 

1 Yttrande Biläggs 

2 Remiss Trafikförändringar T18 Biläggs 

 

Sändlista för beslutsexpediering 
Trafikförvaltningen, Stockholms läns landsting 
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§ 115 

Diarienr: 2017KS/0274 

 

Yttrande över promemoria Genomförande av ändringar i 
dricksvattendirektivet 

Beslut 
Yttrandet godkänns och sänds till näringsdepartementet. 

Beslutsnivå  
Kommunstyrelsen  

Ärendebeskrivning 
Värmdö kommun har beretts möjlighet att yttra sig över promemorian Genomförande av 

ändringar i dricksvattendirektivet. Ändringsdirektivet innebär att kraven på 

egenkontrollprogram för dricksvattenproducenter ökar. För att kunna bibehålla flexibiliteten 

kring vilka parametrar som ska kontrolleras och de frekvenser med vilka dessa ska undersökas 

krävs nu att vattenproducenten gör en farobedömning som ska godkännas av 

kontrollmyndigheten. 

Kommunen påverkas av direktivet i egenskap av dricksvattenproducent och 

tillsynsmyndighet. I förslag till yttrande är kommunen generellt positiv till förändringarna 

men belyser de ökade kostnader och kunskapskrav det innebär. Kommunen poängterar även 

att promemorian bör förtydligas kring var provtagning ska ske i de fall det är en samfällighet 

som är vattenproducent.  

Ändringarna möjliggör positiva effekter för miljön och leder till en större kontroll av 

dricksvatten, vilket bedöms vara positivt för medborgarna. Yttrandet föreslås godkännas och 

sändas till näringsdepartementet. 

Handlingar i ärendet 
Nr Handling Biläggs/Biläggs ej 

1 

 

2 

3 

Yttrande över promemorian Genomförande av ändringar i 

dricksvattendirektivet 

Direktiv 2015 1787 om ändring av dricksvattendirektivet 

PM Genomförande av ändringar i dricksvattendirektivet 

Biläggs 

 

Biläggs 

Biläggs 

 

Sändlista för beslutsexpediering 
Tekniska nämnden 

Bygg-, miljö- och hälsoskyddsnämnden 
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Näringsdepartementet, n.registrator@regeringskansliet.se med kopia till 

anna.stenberg@regeringskansliet.se  

 

 

  

mailto:n.registrator@regeringskansliet.se
mailto:anna.stenberg@regeringskansliet.se
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§ 116 

Diarienr: 2016KS/0324 

 

Svar på motion (MP) om handlingsplan till energi- och 
klimatpolicyn 

Beslut 
Motionen avslås. 

Beslutsnivå 
Kommunfullmäktige 

Ärendebeskrivning 
Fullmäktigegruppen för Miljöpartiet de gröna i Värmdö har i en motion yrkat att ge 

kommunstyrelsen i uppdrag att ta fram en detaljerad handlingsplan som visar hur Energi- och 

klimatpolicyns mål och strategier ska uppfyllas. 

Med hänvisning till planerat arbete med att ta fram en åtgärdsplan som syftar till att nå 

kommunens lokal miljömål, och med hänvisning till planerat arbete med att se över 

kommunens alla styrdokument på miljöområdet, föreslås motionen avslås.  

Yrkanden 
Filip Joelsson (MP) yrkar bifall till motionen. 

Beslutsordning 
Ordföranden frågar om motionen avslås eller bifalles och finner att den avslås. 

Handlingar i ärendet 
Nr Handling Biläggs/Biläggs ej 

1 Motion (MP) Handlingsplan till Energi- och Klimatpolicyn Biläggs 
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§ 117 

Diarienr: 2016KS/0336 

 

Svar på motion (S) bygg studentbostäder på 
infartsparkeringshus 

Beslut 
Motionen avslås. 

Beslutsnivå 
Kommunfullmäktige 

Ärendebeskrivning 
Socialdemokraterna föreslår i en motion att kommunstyrelsen ges i uppdrag att utreda och 

detaljplanera för lämpliga centrala platser för infartsparkeringshus med ungdoms-

/studentbostäder ovanpå. I Värmdö kommun finns en beslutad planprioriterings-ordning för 

olika grupper av detaljplaneuppdrag. Det finns även en handlingsplan för delar av 

Gustavsbergsprojektet med prioriteringar.  

Beslutade prioriteringsordningar hjälper allmänheten och kommunen till en effektiv 

resursplanering och en samhälls-byggnadsutveckling i enlighet med översiktsplanen. 

Beslutade prioriteringar ska följas och uppdrag som helt eller delvis redan täcks in av 

pågående övergripande planprocess kräver förnyade politiska beslut. Därför föreslås att 

motionen avslås. 

Yrkanden 
Mikael Lindström (S) yrkar bifall till motionen. 

Beslutsordning 
Ordföranden frågar om motionen avslås eller bifalles och finner att den avslås. 

 

Handlingar i ärendet 
Nr Handling Biläggs/Biläggs ej 

1 Motion från socialdemokraterna (S) Biläggs 
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§ 118 

Diarienr: 2015KS/0670 

 

Svar på motion (V) om effektivare infartsparkeringar 

Beslut 
Motionen anses besvarad. 

Beslutsnivå 
Kommunfullmäktige 

Ärendebeskrivning 
Den antagna Infartsparkeringsplanen utgör tillsammans med Gång- och cykelplanen underlag 

för planering av infartsparkeringar och cykelparkeringar. Infartsparkeringsplanen ska 

revideras vartannat år och vid dessa tillfällen kan eventuella justeringar efter aktuella behov 

göras. De planer som antagits för infartsparkeringar och gång- och cykeltrafiken innebär att 

motionen föreslås anses vara besvarad i sin helhet. 

Handlingar i ärendet 
Nr Handling Biläggs/Biläggs ej 

1 

2 

3 

4 

Motion från vänsterpartiet 

Infartsparkeringsplan 

Gång- och cykelplan 

Protokoll från Tekniska nämnden 2017-03-16 § 13 

Biläggs 

Biläggs 

Bilägg 

Biläggs ej 
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§ 119 

Diarienr: 2016KS/0337 

 

Svar på motion (SD) om bolltält över befintlig konstgräsplan 

Beslut 
Motionen avslås. 

Beslutsnivå 

Kommunfullmäktige 

Ärendebeskrivning 

Sverigedemokraterna föreslår i en motion att Värmdö kommun placerar ett bolltält över 

befintlig konstgräsplan på Ingarö eller Värmdövallen. Trycket är hårt på de inomhushallar 

som finns i kommunen och fotbollen tilldelas ofta de träningstider som inte är attraktiva för 

inomhussporterna. Fotboll går att spela utomhus året runt, om inte vädret är alltför besvärligt, 

och kommunens satsning på konstgräsplaner innebär att träningsmöjligheterna har ökat både 

för föreningar och för spontanidrott.  

Satsningen på konstgräsplaner och de höga, icke budgeterade, kostnaderna för bolltält 

motiverar att motionen föreslås avslås. 

Yrkanden 
Thorulf Empfevik (SD) yrkar bifall till motionen. 

Beslutsordning 
Ordföranden frågar om motionen avslås eller bifalles och finner att den avslås. 

 

Handlingar i ärendet 

Nr Handling Biläggs/Biläggs ej 

1 

2 

Motion från Sverigedemokraterna i Värmdö 

Kultur- och fritidsnämnden 161108 § 81 

Biläggs 

Biläggs 
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§ 120 

Diarienr: 14KS/0463 

 

Svar på motion (S) inför "vita jobb"-krav i upphandlingspolicyn 

Beslut 
Motionen avslås. 

Beslutsnivå 
Kommunfullmäktige 

Ärendebeskrivning 
Mikael Lindström m.fl. (S) har i en motion föreslagit att fullmäktige ger kommunstyrelsen i 

uppdrag att komplettera Värmdö kommuns upphandlingspolicy med Vita Jobbmodellen. 

I regeringens nya proposition, Arbetsrättsliga villkor vid upphandling, föreslås bestämmelser 

om villkor avseende lön, semester och arbetstid vid upphandlingar som, för kommunernas 

del, uppgår till drygt 1,9 mkr. I Värmdö kommun förekommer ett antal upphandlingar över 

detta tröskelvärde. Om propositionen antas behöver Värmdö kommun se över Policyn för 

inköp och upphandling inom Värmdö kommun från 2014. 

Eftersom en komplettering av gällande lagstiftning angående arbetsrättsliga villkor vid 

offentliga upphandlingar är på gång bedöms det inte vara aktuellt att i detta skede komplettera 

upphandlingspolicyn med Vita Jobbmodellen. Motionen föreslås därför avslås. 

Yrkanden 
Mikael Lindström (S) yrkar bifall till motionen. 

Beslutsordning 
Ordföranden frågar om motionen avslås eller bifalles och finner att den avslås. 

Handlingar i ärendet 
Nr Handling Biläggs/Biläggs ej 

1 

2 

Motion från socialdemokraterna 

Protokoll KF 2016-11-30 § 242, återremiss 

 

Biläggs 

Biläggs 

 

 

Sändlista för beslutsexpediering 
Ekonomi- och uppföljningssektorn 
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§ 121 

Diarienr: 15KS/316 

 

Svar på motion (S) Inför avgiftsfritt internet i kommunens 
lokaler 

Beslut 
Motionen anses vara besvarad 

Beslutsnivå 
Kommunfullmäktige 

Ärendebeskrivning 
Sandro Wennberg m.fl. (S) har i en motion yrkat att Värmdö kommun inleder arbetet med att 

införa avgiftsfri internetuppkoppling i kommunens lokaler. I kommunens verksamhetslokaler 

erbjuds redan idag trådlöst internet i flertalet av de lokaler som föreslås i motionen då det 

fyller ett syfte för verksamheterna och därmed bedöms rymmas inom det kommunala 

uppdraget.  

I Digital agenda 2020 anges tillgänglighet som ett av fem prioriterade målområden. Målet ska 

uppnås genom samverkan med kommersiella aktörer samt säkerställande av ändamålsenlig 

infrastruktur i kommunens lokaler vid ny- och ombyggnation. Motionen föreslås därför anses 

vara besvarat.  

Yrkanden 
Mikael Lindström (S) yrkar bifall till motionen. 

Beslutsordning 
Ordföranden frågar om motionen anses besvarad eller bifalles och finner att den anses 

besvarad. 

 

Handlingar i ärendet 
Nr Handling Biläggs/Biläggs ej 

1 

2 

3 

 

4 

5 

Motion (S) Inför avgiftsfritt internet i kommunens lokaler 

Protokoll KF 2015-03-25 § 61 

Konkurrensverkets beslut angående trådlös 

internetanslutning Helsingborgs stad dnr: 706/2014 

Bredbandstrategi 2016 

Digital agenda 2020 

Biläggs 

Biläggs 

Biläggs  

 

Biläggs 

Biläggs 
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§ 122 

Diarienr: 2017KS/0282 

 

Svar på initiativ (S) Handlingsplan mot våldsbejakande 
extremism 

Beslut 
Initiativet avslås. 

Beslutsnivå 
Kommunstyrelsen 

Ärendebeskrivning 
Vid kommunstyrelsens sammanträde den 5 april lämnade (S) in ett initiativ om handlingsplan 

mot våldsbejakande extremism. Kommunstyrelsen beslutade att lämna initiativet till 

förvaltningen för beredning inför kommunstyrelsens sammanträde den 17 maj. 

I initiativet anför (S) följande: 

”På Värmdö ser vi tecken på att högerextrema grupperingar mobiliserar. Det har skett skadegörelse 

på kommunens boende för nyanlända som polisen överväger att klassificera som hatbrott. De för 

även ut sitt budskap i sociala medier och genom klotter på offentliga platser och utdelande av 

flygblad i människors brevlådor. Det här skapar oro och vi som politiker måste ta det på allvar, detta 

gäller självklart all typ av extremism.  

 

I ett flertal av landets kommuner finns handlingsplaner mot våldsbejakande extremism. Dels 

kartläggs nuläget i kommunen och dels finns en handlingsplan för att förhindra att fler människor 

dras in i olika grupperingar. Dessa handlingsplaner följer ungefär samma mönster och behandlar 

både vägen in och det förebyggande arbetet.  

 

Vägen in  
Det är ofta ungdomar som rekryteras eller söker sig till extrema miljöer. I rapporten Våldsbejakande 

extremism i Sverige – nuläge och tendenser framkommer att Brottsförebyggande rådet och 

Säkerhetspolisen identifierat fyra olika vägar in i radikalisering. De olika vägarna är: utagerarens 

väg, grubblarens väg, familjens väg och kontaktsökarens väg.  

 

Förebyggande arbete  
Personer som deltagit i extremistiska handlingar ska hanteras av polis. Kommunen bör ta ansvar för 

att arbeta förebyggande och med insatser som motverkar våldsbejakande extremism i samverkan 

med andra aktörer.  

Samordningen mellan olika delar i förvaltningen, skolan, civilsamhället, polisen m.fl är av stor vikt i 

det här arbetet. Någon form av samordningstjänst bör därför övervägas för att underlätta detta 

arbete, exempelvis kan detta uppdrag läggas på en säkerhetschef, vilket det finns exempel på i bl.a 

Örebro  

I flera av handlingsplanerna beskrivs tre nivåer av förebyggande arbete; det är det generella arbetet 

med unga i kommunen, det mer målinriktade arbetet på specifika grupper i  



Sida 43 av 52 

VÄRMDÖ KOMMUN SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

Kommunstyrelsen 2017-05-17 
    

    

Justering:  Utdraget bestyrks: 

 

riskzoner för inte bara extremism men även kriminalitet och utanförskap och det individanpassade 

arbetet när en individ är identifierad. Örebro är ett exempel på en kommun som arbetar på det här 

sättet.1  

 

Avgörande för ett framgångsrikt arbete är att kunskapsnivån inom området höjs. En 

utbildningsinsats kommer därför behöva vara en viktig del i planen. I första hand är det personal 

som möter människor i sitt arbete som behöver utbildning såsom t.ex. lärare, förskollärare, 

fritidsgårdspersonal, personal inom socialförvaltningen m.fl.  

 

Det finns även exempel på kommunöverskridande initiativ i Stockholmsområdet där bl.a Järfälla 

tagit initiativ till samverkan över kommungränserna vilket kan vara ett viktigt initiativ för Värmdö 

att delta i.2  

 

Mot bakgrund av ovanstående föreslår Socialdemokraterna i Värmdö  

Att förvaltningen får i uppdrag att arbeta fram ett förslag på handlingsplan mot våldsbejakande 

extremism.” 

 

Förvaltningens bedömning är att initiativets yrkanden redan tillgodosetts med hänvisning till 

det pågående demokrati- och värdegrundsarbetet samt trygghetsrådets förtydligade uppdrag. 

Yrkanden 
Mikael Lindström (S) yrkar bifall till initiativet. 

Fredrik Sneibjerg (L) yrkar avslag på initiativet. 

Beslutsordning 
Ordföranden frågar om initiativet avslås eller bifalles och finner att det avslås. 

Reservationer och protokollsanteckningar 
Vänsterpartiet anmäler en protokollsanteckning: 

 

” Ej tjänstgörande ersättaren Mats Skoglund (V) antecknar till protokollet att skulle röstat för 

Socialdemokraternas yrkande om har varit beslutande vid dagens sammanträde.” 

Handlingar i ärendet 
Nr Handling Biläggs/Biläggs ej 

1 

2 

 

Initiativ (S) handlingsplan mot våldsbejakande extremism 

Förvaltningens bedömning 

Biläggs 

Biläggs 
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§ 123 

Diarienr: 2017KS/0303 

 

Svar på initiativ (S) om extra medel till Gustavsgården och IVO-
anmälan 

Beslut 
Initiativet avslås. 

Beslutsnivå 
Kommunstyrelsen 

Ärendebeskrivning 
Vid kommunstyrelsens sammanträde den 5 april lämnade (S) in ett initiativ om extra medel 

till Gustavsgården och IVO-anmälan. Kommunstyrelsen beslutade att lämna initiativet till 

förvaltningen för beredning inför kommunstyrelsens sammanträde den 17 maj. 

I initiativet anför (S) följande: 

”Torsdagen den 30 mars hade Vård och omsorgsnämnden ett extrainsatt möte med anledning 

av att patientsäkerheten inte längre kan garanteras på det särskilda boendet Gustavsgården. 

Det har sedan länge varit känt att boendet har problem med kvalitén. Redan 2015 noterade 

den medicinskt ansvariga sjuksköterskan (MAS) mycket allvarliga brister på boendet. Dessa 

brister och hur de åtgärdats följdes upp under 2016. I den rapport som då skrevs, och som blev klar i 

november 2016, visade det sig att de tidigare påtalade bristerna inte åtgärdats utan 

istället blivit än värre. 

 

Bland de brister som noterades var att fler än hälften av de boende var undernärda eller 

riskerade att bli undernärda samt att medicinering av de boende används mer frekvent än vad 

som är motiverat av de boendes egna behov. Anledningen till att situationen ser ut som den 

gör kan i allt väsentligt hänföras till en underbemannad personalstyrka. Boendet har svårt att 

rekrytera personal och, i den mån detta lyckas, att behålla personalen. Särskilt prekärt är läget 

vad avser sjuksköterskor där boendet under lång tid varit kraftigt underbemannat. 

 

Som nämnts har situationen inte förbättrats utan försämrats och det har nu gått så långt att 

MAS, redan i november 2016, förklarat att hon inte längre kan garantera patientsäkerheten på 

Gustavsgården. För att vända den nedåtgående spiralen måste krafttag tas. För att åtgärder ska 

kunna vidtas måste också särskilda medel ställas till nämndens förfogande. Slutligen behöver det 

inträffade även anmälas till inspektionen för Vård och omsorg (IVO). Detta för att allvarliga 

missförhållanden ska anmälas och för att kommunen ska kunna få tillgång till den kunskap och 

erfarenhet som IVO har. 

 

Värmdö kommun är en politiskt styrd organisation där politikerna har det yttersta ansvaret 

gentemot medborgarna för hur verksamheten sköts. Nu måste vi ta det ansvaret. 

 

Med hänvisning till det ovan anförda yrkas det 
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- att kommunstyrelsen hemställer hos fullmäktige om 5 mnkr till vård- och 

omsorgsnämnden för budgetår 2017 för att komma tillrätta med de mest akuta 

bristerna samt 

- att kommunstyrelsen uppmanar vård och omsorgsnämnden att anmäla det inträffade 

till Inspektionen för vård och omsorg (IVO) för ökad patientsäkerhet och vårdkvalitet.” 

 

Förvaltningens bedömning är att initiativet bör avslås med hänvisning till att beslut om att 

tillföra medel till en enskild resultatenhet ej får tas utanför budgetprocessen samt att beslut om 

IVO-anmälan ej hanteras av kommunstyrelsen. 

Yrkanden 
Mikael Lindström (S) och Filip Joelsson (MP) yrkar bifall till initiativet. 

Fredrik Sneibjerg (L) yrkar avslag på initiativet. 

Beslutsordning 
Ordföranden frågar om initiativet avslås eller bifalles och finner att det avslås. 

Votering begärs. Följande voteringsproposition uppläses och godkänns: 

”Den som avslår initiativet röstar ja, den som biträder detsamma röstar nej.” 

Följande röstar ja: 

Deshira Flankör (M), Fredrik Sneibjerg (L), Marie Bladholm (M), Malin Bellander (M), Jan 

Dolk (KD) och Lars Alenfalk (C),. 

Följande röstar nej: 

Mikael Lindström (S), Sandro Wennberg (S), Karin Aaseby (S), Linda Nygren (S) och Filip 

Joelsson (MP). 

Följande avstår: 

Allan Sooman (-) och Thorulf Empfevik (SD). 

 

Kommunstyrelsen beslutar med 6 ja-röster mot 5 nej-röster att avslå initiativet.  

Reservationer och protokollsanteckningar 
(S)-gruppen lämnar en skriftlig reservation: 

 

”Torsdagen den 30 mars hade Vård och omsorgsnämnden ett extrainsatt möte med anledning av att 

patientsäkerheten inte längre kan garanteras på det särskilda boendet Gustavsgården. Det har sedan 

länge varit känt att boendet har problem med kvalitén. Redan 2015 noterade den medicinskt 

ansvariga sjuksköterskan (MAS) mycket allvarliga brister på boendet. Dessa brister och hur de 

åtgärdats följdes upp under 2016. I den rapport som då skrevs, och som blev klar i november 2016, 

visade det sig att de tidigare påtalade bristerna inte åtgärdats utan istället blivit än värre. 
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Bland de brister som noterades var att fler än hälften av de boende var undernärda eller riskerade att 

bli undernärda samt att medicinering av de boende används mer frekvent än vad som är motiverat av 

de boendes egna behov. Anledningen till att situationen ser ut som den gör kan i allt väsentligt 

hänföras till en underbemannad personalstyrka. Boendet har svårt att rekrytera personal och, i den 

mån detta lyckas, att behålla personalen. Särskilt prekärt är läget vad avser sjuksköterskor där 

boendet under lång tid varit kraftigt underbemannade. 

 

Som nämnts har situationen inte förbättrats utan försämrats och det har nu gått så långt att MAS, 

redan i november 2016, förklarat att hon inte längre kan garantera patientsäkerheten på 

Gustavsgården. För att vända den nedåtgående spiralen måste krafttag tas. Mot bakgrund av detta 

lämnade vi på KS i april in ett initiativ där vi krävde att extra medel ställs till nämndens förfogande 

och att det inträffade anmäls till IVO då allvarliga missförhållanden ska anmälas och för att 

kommunen ska kunna få tillgång till den kunskap och erfarenhet som IVO har. 

 

Värmdö kommun är en politiskt styrd organisation där politikerna har det yttersta ansvaret gentemot 

medborgarna för hur verksamheten sköts. Tyvärr vill inte den styrande alliansen (eller SD) ta tag i 

frågan och ge verksamheten de resurser som den behöver. Detta är bara att beklaga.” 

 

(MP) anmäler en protokollsanteckning: 

”Miljöpartiet har lämnat ett gemensamt initiativ med S i Vård- och Omsorgsnämnden om att 

nämnden ska begära extra medel för hanteringen av Gustavsgården och ställer oss självklart bakom 

S initiativ i Kommunstyrelsen. Vård- och Omsorgsnämnden prognostiserar ett stort underskott även 

för 2017 och vi anser att medel borde tillföras nämnden så att vi inte riskerar att medel istället tas 

från andra viktiga poster där medborgare kan drabbas. ” 

 

Vänsterpartiet anmäler en protokollsanteckning: 

”Ej tjänstgörande ersättaren Mats Skoglund (V) antecknar till protokollet att skulle röstat för 

Socialdemokraternas yrkande om har varit beslutande vid dagens sammanträde.” 

Handlingar i ärendet 
Nr Handling Biläggs/Biläggs ej 

1 

 

2 

 

Initiativ (S) extra medel till Gustavsgården samt IVO-

anmälan 

Förvaltningens bedömning 

Biläggs 

 

Biläggs 
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§ 124 

Diarienr: 2017KS/0457 

 

Initiativ (S) Redovisning av kommunens behov av 
fastighetsunderhåll 

Beslut 
Initiativet lämnas för beredning. 

Beslutsnivå 
Kommunstyrelsen 

Ärendebeskrivning 
Mikael Lindström lämnade vid kommunstyrelsen sammanträde den 17 maj 2017 in ett 

initiativ om redovisning av kommunens behov av fastighetsunderhåll. 

I initiativet anför (S) följande: 

”Kommundirektören får i uppdrag att komplettera uppdraget om utredning av kommunens 

långsiktiga behov av välfärdsfastigheter, mm, med en redovisning av kommunens befintliga 

fastighetsbestånd och kommande underhållsbehov. Redovisningen ska innehålla en förteckning över 

fastigheter, byggår, renoveringsår, status på fastighetens skick i lämplig vedertagen skala, planerade 

renoveringar inklusive ekonomisk omfattning, bokförda värden och beräknad underhållsbudget för 

de kommande 20 åren samt andra lämpliga beslutsunderlag och nyckeltal.” 

Yrkanden 
Fredrik Sneibjerg (L) yrkar att initiativet lämnas för beredning. 
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§ 125 

Diarienr: 2017KS/0458 

 

Initiativ (S) Undersök om Värmdö kan stå som värd för 
Sjöhistoriskas fritidsbåtsmuseum  

Beslut 
Initiativet lämnas för beredning. 

Beslutsnivå 
Kommunstyrelsen 

Ärendebeskrivning 
Mikael Lindström lämnade vid kommunstyrelsen sammanträde den 17 maj 2017 in ett 

initiativ ”Undersök om Värmdö kan stå värd för Sjöhistoriskas fritidsbåtsmuseum. 

I initiativet anför (S) följande: 

”Det statliga museet Sjöhistoriska förfogar över en stor fritidsbåtssamling, en unik spegling av 

Sveriges kulturhistoria. Sjöhistoriska söker nu lämpliga platser/kommuner i Sverige för att 

lokalisera en del av denna samling.  Även kungaslupen behöver en ny plats. Vi tycker att detta är en 

intressant möjlighet för att stärka Värmdös besöksnäring och attraktionskraft i enlighet med 

fullmäktiges mål och visioner. Värmdö är synonymt med båtliv och skärgård. Vi står dessutom värd 

för en mycket välbesökt båtmässa i Gustavsbergs hamn. Sjöhistoriska äger en omfattande konstskatt 

med marint motiv och det har redan förts dialog om att kunna visa den i Värmdös nya kulturhus. Det 

finns en plats som skulle vara optimal, Kattholmen, men för att inte låsa fast uppdraget, vill vi inte 

gå in i detaljer. Därför yrkar vi att kommunstyrelsen beslutar att 

 

- Kommundirektören uppdras undersöka möjligheten att tillsammans med Sjöhistoriska etablera ett 

fritidsbåtsmuseum i Värmdö.” 

Yrkanden 
Fredrik Sneibjerg (L) yrkar att initiativet lämnas för beredning. 
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§ 126 

 

Delgivningar, maj 
 

Datum 

Inkommun 

från/utgående till 

Ärende Dnr. 

2017-

03-16 

Tekniska nämnden Race for the baltic, uppdrag till 

samhällsbyggnadsavdelgningen 

2017TEN/0080 

2017-

03-30 

Käppala Tillbakadragande av Hemställan om 

godkännande av ändring i 

förbundsordningen för Käppalförbundet 

2017KS/0275 

2017-

03-30 

Polismyndigheten Anmälan om ”bluffmail” 2017KS/0276 

2017-

03-31 

Länsstyrelsen Tillstånd till ändring av byggnadsminnet 

Grönskärs fyr 

2017KS/0276 

2017-

03-10 

- PM om remisser över ansökan om tillstånd 

till kameraövervakning 

2017KS/0016 

2017-

03-14 

Lärarnas 

Riksförbund 

Äskande av extramedel till löner på 

Komvux Värmdö 

 

2017-

04-01 

 Företagsstöd för Djuröföretagen Björkås 

Bas & Kök, Djurö hund & katt samt Lena 

Josefssons kursverksamhet & hundträning 

 

2017-

04-07 

BMHN Gustavsberg 2:1 Beslut angående avslutad 

efterbehandling av förorenat område 

 

2017-

04-19 

Länsstyrelsen Information om rapport från inspektion av 

överförmyndare/överförmyndarnämnd 
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§ 127 

 

Delegationsbeslut, maj 

Beslut 
Kommunstyrelsen har tagit del av delegationsbesluten 

Beslutsnivå 
Kommunstyrelsen 

Ärendebeskrivning 
Enligt 6 kap. 33 § kommunallagen får en nämnd uppdra åt dess utskott, en  

ledamot eller en ersättare i nämnden eller en tjänsteman i kommunen att på  

nämndens vägnar fatta beslut i ett visst ärende eller en viss grupp av ärenden som  

inte avser frågor i 6 kap. 34 § kommunallagen. 

Kommunstyrelsen har överlåtit sin beslutanderätt i enlighet med delegationsordningen. Beslut 

som fattas enligt delegationsordningen ska anmälas till nämnden och redovisas i detta ärende. 

 

Dnr. Delegation Delegat, del. nr.  Beslutsdatum 

 Förordnande (Bilaga 1) Mats Lundström 2017-04-24 

 Förordnande (Bilaga 2) Mats Lundström 2017-04-28 

2017KS/0016 Yttrande över ansökan om 

kameraövervakning JiMedia (2112-

5745-2017) (Bilaga 3) 

Marie Näslund, 

1.3 

2017-03-06 

2017KS/0016 Yttrande över ansökan om 

kameraövervakning, Skogsstyrelsen 

(211-1421-2017) (Bilaga 4) 

Marie Näslund, 

1.3 

2017-03-06 

2017KS/0016 Yttrande över ansökan om 

kameraövervakning, Spectravision AB 

(211-6482-2016) (Bilaga 5) 

Marie Näslund, 

1.3 

2017-03-06 

2017KS/0016 Yttrande över ansökan om 

kameraövervakning, SEB, mobil 

bankbuss (2112-5340-2017) (Bilaga 6) 

Marie Näslund, 

1.3 

2017-03-06 

2017KS/0016 Yttrande över ansökan om 

kameraövervakning, Svensk 

Markentreprenad AB (211-47569-

2016) (Bilaga 7) 

Marie Näslund, 

1.3 

2017-03-06 
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 Förordnande (Bilaga 8) Mats Lundström 2017-04-18 

 Förordnande (Bilaga 9) Mats Lundström 2017-03-30 

 Förordnande (Bilaga 10) Mats Lundström 2017-03-30 

 Förordnande (Bilaga 11) Mats Lundström 2017-02-01 

2017KS/0222 Yttrande över ansökan om bygdemedel 

Länsstyrelsens ärendenr. 208-9888-

2017 (Bilaga 12) 

Camilla Broo, 1.6 2017-03-24 

2017KS/0226 Yttrande över ansökan om tillstånd att 

avlysa vattenområde Länsstyrelsens 

ärendenr. 2589-11055-2017 (Bilaga 

13) 

Camilla Broo, 1.6 2017-03-24 

 Lista över delegationsbeslut avseende 

planavgift 2017 (Bilaga 14) 

Planavgift 2017-01-20 – 

2017-03-07 

 Vikarierande kanslichef (Bilaga 15) Frida Nilsson 2017-03-31 

 Vikarierande kanslichef (Bilaga 16) Frida Nilsson 2017-03-31 
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§ 128 

Diarienr: 2017KS/0476 

 

 

Diskussion om Ekedalskolan 

Ärendebeskrivning 
Kommunstyrelsens diskuterar den fortsatta hanteringen av ärendet om Ekedalskolan. 

 


